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Írásbeli kérdés

dr. Kövér Lászl ó
az Országgyű lés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésről szóló 2012 . év i
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló
10/2014 . (II . 24 .) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani a z
egészségügyért viselt felelősségi körben Balog Zoltán miniszter úrho z

„Összeomló háziorvosi-ellátás?”

címmel. A választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Míg 2011-ben a háziorvosi praxisok 0,9 százaléka volt betöltetlen, 2017-ben már 4, 5
százalékuk. Számszerűen a háziorvosi praxisok között 297 tartósan betöltetlen az Országo s
Tisztiorvosi Hivatal Alapellátási és Ellátás-szervezési F őosztály adatai szerint.
Csak a városokban dolgozó háziorvosok és a budapesti rendel ők száma nő tt az utóbbi években,
a kisebb településeken, falvakban dolgozó orvosok száma viszont jelent ősen kevesebb lett .
A praxiselhagyók 75 százaléka kiszállt az alapellátásból, 25 százaléka pedig elhunyt . Ha az
orvosok korfáját nézzük, a praktizáló orvosok 38 százaléka elmúlt hatvanéves, és alig 1 7
százalékuk negyven évnél fiatalabb az ÁEEK Központi Adattárház és Elemzési F őosztály
szerint .

Papp Magor, a Nemzeti Egészségfejlesztési Intézet Alapellátási Igazgatósága háziorvos -
modellprogramjának szakmai vezet ője szerint, jelenleg több mint 440 ezer embernek ninc s
állandó háziorvosa, vagyis ennyi beteg nem jut megfelel ő ellátáshoz. Ha nem változik a helyzet ,
2025-re a betöltetlen praxisokhoz tartozó betegszám megduplázódhat . Tehát akár 900 ezer
ember maradhat háziorvos nélkül . Papp Magor szerint a következ ő tíz évben évente legalább
250-300 új háziorvosra lenne szükség, 2016-ban viszont csak 120 orvos tett háziorvostan -
szakvizsgát Magyarországon.
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Tisztelt Miniszter Úr !

• Érez-e felelősséget abban, hogy dacára a sz űkösen bár, de kiosztott többlet-támogatásokna k
a háziorvosi szakma az Önök politikájának köszönhetően nem vonzó lehetőség az
orvosoknak?

• Ha a tavalyi évben adott 10 milliárdos többlettámogatás dacára is növekedett a tartósa n
betöltetlen háziorvosi praxisok száma, akkor az idei évre miért nem biztosították ezt a
többletforrást?

• Mit kívánnak tenni a területi egyenl őtlenségekkel? Hogyan és milyen határidővel kívánják
megoldani a vidék, a falvak még éget őbb orvoshiányát ?

• Milyen módon kívánják ösztönözni az orvostanhallgatókat, hogy többen tegyene k
háziorvostan-szakvizsgát?

• Előre láthatólag 2017-2018-as évben a támogatásaiknak köszönhet ően mennyivel fo g
csökkenni a tartósan betöltetlen háziorvosi praxisok száma ?

Tisztelettel várom válaszát !

Budapest, 2017 . június .06

Dr. Szakács László

országgyűlési képviselő

(MSZP)
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